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National School of Development                                                                                     Phone: (86)13810901227 

Peking University                                                                                                             Email: hmyang2018@nsd.pku.edu.cn   

Haidian District, Beijing, China 100871 

 

RESEARCH FIELDS 

Health and Labor Economics, Population and Aging, Development Economics 

 

WORKING PAPERS 

“Impacts of Family Household Dynamics on Residential Energy Demands in Hebei Province of China”, with Yi  

Zeng, Zhenglian Wang, and Lan Li (Under Review).  

  

“Socioeconomics, Health-Related Factors, and Tooth Loss among the Elderly Aged over 80 Years in China”, 

with Runlin Han and Zhenjie Wang (Under Review).  

  

“To Push Out of Death: The Impact of China’s Poverty Alleviation Program”, with Xiaoyan Lei and Ang Sun.  

  

“Does Government Response Explain All? Role of Non-Pharmaceutical Policies to the Spread of COVID-19 

across Countries”, with Gordon Guoen Liu and Junjian Yi. 

 

JOURNAL ARTICLES 

“Does Ownership Matter for Medical System Performance? Evidence from a Natural Experiment in Suqian, 

China,” with Gordon Guoen Liu, Julie Shi, Xiaoqian Wang, and Hengpeng Zhu. Inquiry: The Journal of Health 

Care Organization, Provision, and Financing, 2020, 57, 1-10. 

 

“Life Negative Events and Depressive Symptoms: The China Longitudinal Ageing Social Survey,” with 

Zhenjie Wang, Pianpian Zheng, Bei Liu et al., BMC Public Health, 2020, 20(1), 1-6. 

 

EDUCATION 

Peking University, National School of Development 2018 - 2022 (Expected) 

Ph.D. in Economics (Supervisor: Xiaoyan Lei and Gordon Guoen Liu) 

New York University, Robert F. Wagner Graduate School of Public Service 2015 - 2017 

MPA in Public and Non-profit Management and Policy, Concentration: International Management and Policy                       

Hong Kong Baptist University  2011 - 2015 

BSSc (Honors) in Government and International Studies (Major), Applied Economics (Minor), First Class 

Sciences Po. Paris (Institutd’ Etudes Politiques de Paris)  2014 

Certificate in Social Sciences and Humanities, Exchange Program 



“Socio-Demographic Characteristics and Co-Occurrence of Depressive Symptoms with Chronic Diseases 

among Older Adults in China: The China Longitudinal Ageing Social Survey,” with Zhenjie Wang, Zhanyuan 

Guo, Bei Liu, and Shen Geng, BMC Psychiatry, 2019, 19(1), 1-6. 

 

“Cognitive Impairment Rate of the Elderly in China: A Meta-Analysis,” with Zhenjie Wang, Haijun Yu, and 

Jing Tang, Chinese Journal of Evidence-Based Medicine, 2020, 20 (11): 1295-1300 (in Chinese). 

 

“Disability of the Elderly in China: A Meta-Analysis,” with Zhenjie Wang, Bei Liu, and Zhanyuan Guo, 

Chinese Journal of Gerontology, 2020, 40(08): 1671-1674 (in Chinese). 

 

“Analysis of the Impact of Population Structure Change on Health Care Expenditure based on Vector 

autoregressive model,” with Zhenjie Wang, Zhanyuan Guo, and Bei Liu, Chinese Journal of Health Statistics, 

2019, 36(06): 829-833 (in Chinese). 

 

“Medical-Health Expenditure and Life Expectancy in China,” with Zhenjie Wang, Yingying Ding, and Xiang 

Li et al., Modern Preventive Medicine, 2019, 46(23): 4298-4301 (in Chinese). 

 

 “Projection and dynamic analysis of the 2017-2025 health care expenditure in China based on ARIMA 

model,” with Zhenjie Wang, Yiwen Xiao, and Jiayi Li et al., Chinese Journal of Health Statistics, 2019, 36 

(04): 571-573 (in Chinese). 

 
BOOK CHAPTERS 

“Influence Among Preferences and Its Transformation to Behaviors in Groups,” with Hang Luo, Zhenjie Wang, 

Shengzi Yang, and Yuke Gong, in Group Decision and Negotiation: A Multidisciplinary Perspective, Edited by 

Danielle Costa Morais, Liping Fang, and Masahide Horita, Springer, Cham. 

 

 “Undercount and Overcount,” with Danan Gu, Forthcoming in Encyclopedia of Gerontology and Population 

Aging, Edited by Danan Gu and Matthew E. Dupre, Springer, Cham. 

 

Chapter 1-6, 25, 26, 28, 29, with Yi Zeng, Zhenglian Wang, and Danan Gu, Forthcoming in Multistate Methods 

for Household and Living Arrangement Projections and Applications in Socioeconomic Planning Research, 

Edited by Xizhe Peng, China Science Publishing & Media Ltd (in Chinese). 

 

RESEARCH PROJECTS AND EXPERIENCE 

Major participant, Peking University, China Center for Health Economic Research 

Health and Economic Growth in China (PI: Gordon Guoen Liu) 

 

2020 - Present 

Major participant, UK Research and Innovation  

Peak Urban Program (Population research team lead in PKU: Zhenjie Wang) 

2019 - Present 

Participant, National Health Commission of China 

Projection of Population Health and Health Expenditure in China during the 14th 

Five-Year Plan (PI: Xiaoyan Lei) 

2019 - 2020 



Updated: Oct. 2021 

Participant, Key Program of National Natural Science Foundation of China 

The Health Program for Poverty Alleviation based on Randomized Controlled Trials in 

Liangshan, China (PI: Gordon Guoen Liu) 

2019 - 2020 

Research Assistant for Prof. Yi Zeng, Peking University 2017 - 2019 

Participant, Renmin University of China 

Xiong’an Population Living Project – Baseline Survey 

2017  

Consultant, United Nations Population Fund 

Assessing the Engagement of the United Nations Population Fund in Middle-Income 

Countries (contributed to the 2017-2021 Five Year Plan of the UNFPA) 

2016 - 2017 

TEACHING EXPERIENCE 

Teaching Assistant, Peking University 

Public Policy: Microeconomics (Ph.D.), Prof. Xiaoyan Lei Fall 2021 

China in Transition (Undergraduate), Prof. Xiaoyan Lei Spring 2021 

Introduction of Economic Growth (Undergraduate), Prof. Gordon Guoen Liu Spring 2020, Spring 2021 

Workshop on Health and Labor Economics Fall 2018 - Spring 2021 

REFEREE SERVICES 

China Economic Review, China Economic Quarterly (in Chinese) 

HONORS & AWARDS 

The Wasserman Center Internship Grant, NYU 2016 

Outstanding Student Award, Faculty of Social Science, HKBU 2014 - 2015 

Scholastic Award for Bachelor of Social Sciences (Honors), HKBU 2014 - 2015 

Honorable Mention, Library Award for Excellence in Undergraduate Research, HKBU 2014 

President’s Honor Roll, HKBU 2013 - 2015 

Dean’s List, HKBU 2012 

Admission Scholarship Scheme for the Mainland Applicants HKBU 2012 - 2015 

Talent Development Scholarship, HKSAR Government  2011 

Reaching Out Award, HKSAR Government  2011 

SKILLS 

Language: Chinese (Native), English (Fluent) 

Computer:  Stata, R 



杨涵墨 
 

北京大学国家发展研究院 

hmyang2018@nsd.pku.edu.cn | (86)13810901227 

 

研究领域 

劳动与健康经济学、人口与健康老龄化、卫生经济学、发展经济学 

 

工作论文 

“Impacts of Family Household Dynamics on Residential Energy Demands in Hebei Province of China”, with Yi  

Zeng, Zhenglian Wang, and Lan Li (Under Review).  

  

“Socioeconomics, Health-Related Factors, and Tooth Loss among the Elderly Aged over 80 Years in China”, 

with Runlin Han and Zhenjie Wang (Under Review).  

  

“To Push Out of Death: The Impact of China’s Poverty Alleviation Program”, with Xiaoyan Lei and Ang Sun.  

  

“Does Government Response Explain All? Role of Non-Pharmaceutical Policies to the Spread of COVID-19 

across Countries”, with Gordon Guoen Liu and Junjian Yi. 

 
发表文章 

“Does Ownership Matter for Medical System Performance? Evidence from a Natural Experiment in Suqian, 

China,” with Gordon Guoen Liu, Julie Shi, Xiaoqian Wang, and Hengpeng Zhu. Inquiry: The Journal of Health 

Care Organization, Provision, and Financing, 2020, 57, 1-10. 

 

教育背景 

北京大学 国家发展研究院 经济学博士（预计） 2018 – 2022 

西方经济学专业，导师：雷晓燕教授、刘国恩教授  

纽约大学 公共管理硕士 2015 – 2017 

政府及非营利组织政策管理专业，国际政策方向                                  

香港浸会大学 社会科学学士（荣誉）学位（甲等） 2011 – 2015 

政治及国际关系学专业（主修）、应用经济学专业（辅修）  

巴黎政治学院 交换生 2014 



“Life Negative Events and Depressive Symptoms: The China Longitudinal Ageing Social Survey,” with 

Zhenjie Wang, Pianpian Zheng, Bei Liu et al., BMC Public Health, 2020, 20(1), 1-6. 

 

 “Socio-Demographic Characteristics and Co-Occurrence of Depressive Symptoms with Chronic Diseases 

among Older Adults in China: The China Longitudinal Ageing Social Survey,” with Zhenjie Wang, Zhanyuan 

Guo, Bei Liu, and Shen Geng, BMC Psychiatry, 2019, 19(1), 1-6. 

 

“中国老年人认知障碍率的 Meta 分析”（与王振杰、于海军、唐婧合作），《中国循证医学杂志》，

2020 年，第 20 卷，第 11 期。  

 

“中国老年人失能情况 Meta 分析”（与王振杰、刘蓓、郭占元合作），《中国老年学杂志》，2020

年，第 40 卷，第 8 期。 

 

“基于向量自回归模型的人口结构变动对医疗卫生支出影响效应分析”（与王振杰、刘蓓、郭占元合

作），《中国卫生统计》，2019 年，第 36 卷，第 6 期。  

 

“我国医疗卫生支出对期望寿命影响的因果分析研究”（ 与王振杰、丁盈盈、李响等合作），《现代

预防医学》，2019年，第 46 卷，第 23 期。 

 

“基于 ARIMA 模型的 2017-2025 年我国医疗支出变化趋势及预测分析”（ 与王振杰、肖溢文、李佳怿

等合作），《中国卫生统计》，2019年，第 36卷，第 4 期。 

 

著作篇章 

 “Influence Among Preferences and Its Transformation to Behaviors in Groups,” with Hang Luo, Zhenjie 

Wang, Shengzi Yang, and Yuke Gong, in Group Decision and Negotiation: A Multidisciplinary Perspective, 

Edited by Danielle Costa Morais, Liping Fang, and Masahide Horita, Springer, Cham. 

 

 “Undercount and Overcount,” with Danan Gu, Forthcoming in Encyclopedia of Gerontology and Population 

Aging, Edited by Danan Gu and Matthew E. Dupre, Springer, Cham. 

 

第 1-6、25、26、28、29 章（与曾毅、王正联、顾大男合著），《多维家庭人口预测方法创新与应用研

究》，彭希哲主编，科学出版社，即将出版。 

 

参与课题与项目 

北京大学中国卫生经济研究中心课题“国民健康与经济增长” 

（负责人：刘国恩），主要参与人 

2020 至今 

英国国家科研与创新署（UKRI）“ Peak Urban Program” 北京大学人口研究组 

（负责人：王振杰），主要参与人 

2019 至今 

国家自然科学基金重点项目“精准扶贫的经济学实验：基于凉山的干预研究” 2019 – 2020 



2021.10 更新 

（负责人：刘国恩），参与人 

国家卫生健康委员会课题“‘十四五’期间人口发展趋势与卫生服务需求研究” 

（负责人：雷晓燕），参与人 

2019 – 2020 

北京大学国家发展研究院健康老龄与发展研究中⼼，曾毅教授研究助理 2017 – 2019 

中国人民大学项目“雄安新区居民家庭生活基本情况调查”，参与人 2017  

联合国人口基金会（UNFPA）“对联合国人口基金会在中等收入国家项目开展的状 2016 – 2017 

况评估”（此成果为联合国人口基金会制定 2017-2021 五年计划提供决策参考），政策顾问 

教学经历 

Public Policy: Microeconomics （博士生英文课程）助教，授课教师：雷晓燕 2021 秋 

China in Transition （本科生英文课程）助教，授课教师：雷晓燕 2021 春 

Introduction of Economic Growth （本科生英文课程）助教， 授课教师：刘国恩 2020 春、2021春 

劳动与健康经济学 Workshop 助管 2018 秋 – 春 2021 

期刊匿名审稿人 

China Economic Review, 经济学（季刊） 

荣誉奖励 

沃瑟曼中心奖学金（ The Wasserman Center Internship Grant），纽约大学 2016 

社会科学院杰出学生奖，香港浸会大学 2014 - 2015 

最佳毕业生学业成绩奖，香港浸会大学 2014 - 2015 

优秀本科生图书馆研究奖， 香港浸会大学 2014 

校长嘉许名单（President’s Honor Roll)，香港浸会大学 2013 - 2015 

院长嘉许名单（Dean’s List） ，香港浸会大学 2012 

内地生入学奖学金，香港浸会大学 2012 - 2015 

才艺发展奖学金，香港特别行政区政府 2011 

外展体验奖学金，香港特别行政区政府 2011 

专业技能 

语言：中文（母语）、英文（流利） 

软件:  Stata, R 
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